
 

Ημερομηνία:  Αθήνα, 27 Οκτωβρίου 2023 
# πρωτ:  158 

 

ΠΡΟΣ: Το Δ.Σ. της Ε.Ι.Ε.Τ. 

 

Αγαπητοί συνάδελφοι,  

Το Δ.Σ. του Συνδέσμου μας συζήτησε το περιεχόμενο της από 23/10 επιστολής σας και σε απάντηση των 

όσων προτείνετε, θέτουμε υπόψη σας τα εξής: 

1. Πράγματι τα θέματα τα οποία θίγετε στην επιστολή σας, έστω και με διαφορετική βαρύτητα το καθένα, 

αποτελούν ζητήματα με τα οποία οφείλει ή αξίζει να ασχοληθεί ο κλάδος μας συνολικά. 

2.  Το  ζήτημα  των  υποχρεωτικών  κρατικών  δημοσιεύσεων  στον  περιφερειακό  τύπο  που  αφορούν  τις 

δημόσιες συμβάσεις, είναι ασφαλώς κορυφαίο. Οι δεσμεύσεις των στελεχών της παρούσας κυβέρνησης 

στο  πρόσφατο  παρελθόν  και  η  σύμπτωση  απόψεων  όλου  του  πολιτικού  κόσμου  για  την  ανάγκη 

διατήρησης των δημοσιεύσεων αυτών, μας είχαν δημιουργήσει την εντύπωση ότι το πρόβλημα σύντομα 

θα έβρισκε τη δέουσα και μόνιμη λύση του. Δυστυχώς αυτό δεν έχει εξασφαλιστεί και από την κυβέρνηση 

σήμερα  εκπέμπονται αντιφατικά  και ανησυχητικά μηνύματα. Η θέση όλου  του  κλάδου είναι  σαφής  και 

κατηγορηματική: Ούτε  σκέψη  για  κατάργηση  των  δημοσιεύσεων  του  δημοσίου  και  των  φορέων  του 

ευρύτερου δημόσιου τομέα στον ημερήσιο και εβδομαδιαίο περιφερειακό τύπο.  Όχι στις προσωρινές 

παρατάσεις  που  συντηρούν  ένα  καθεστώς  ιδιότυπης  ομηρείας  του  κλάδου.  Μονιμοποίηση  του 

καθεστώτος των υποχρεωτικών δημοσιεύσεων που αφορούν τις δημόσιες συμβάσεις. 

Αυτό που πρέπει να αλλάξει σε σχέση με το παρελθόν είναι το μίγμα της επιχειρηματολογίας μας για την 

διεκδίκηση  του  αιτήματός  μας  αυτού.  Το  βάρος  δεν  πρέπει  να  δοθεί  στην  απειλή  που  συνιστά  για  τη 

βιωσιμότητα  πολλών  εφημερίδων  τυχόν  κατάργηση  των  δημοσιεύσεων  (που  μπορεί  βεβαίως  να 

προβληθεί  επικουρικά  ή  και  εκτός  δημοσιότητας),  αλλά  σε  μια  σειρά  άλλα  ζητήματα  με  πρώτο  την 

αναγκαία  διαφάνεια  των  συναλλαγών  του  δημοσίου  και  την  υπεράσπιση  των  αρχών  της  χρηστής 

διοίκησης και της νομιμότητας, με βάση τη διαμορφωμένη νομολογία του ΣτΕ.  

Ο  ΣΗΠΕ έχει  προχωρήσει  στη σύνταξη αναλυτικού  Υπομνήματος με όλο  το  ιστορικό  του  ζητήματος,  την 

επιχειρηματολογία  για  την  μονιμοποίηση  των  δημοσιεύσεων,  αλλά  και  συγκεκριμένη  πρόταση 

τροπολογίας  που  λύνει  οριστικά  και  μόνιμα  το  ζήτημα.  Το  Υπόμνημα  αυτό  έχει  ήδη  κατατεθεί  στον 

αρμόδιο Υπουργό Ανάπτυξης μαζί με σχετική επιστολή. Σας κοινοποιούμε τόσο το Υπόμνημα όσο και την 

επιστολή προκειμένου να τα αξιοποιήσετε κατά την κρίση σας.  

Κατά  τη  γνώμη μας ωφελεί  περισσότερο  το  κοινό  μας αίτημα, ένα συνδυασμένο «μπαράζ» πίεσης  με 

επιστολές,  επισκέψεις  κ.λπ.  στα  κυβερνητικά στελέχη από όλες  τις  Ενώσεις  Ιδιοκτητών αλλά  και  των 

δημοσιογράφων και αυτός είναι ο ενδεδειγμένος τρόπος για να κινηθούμε. 

Σε ό,τι μας αφορά εργαζόμαστε ήδη σε αυτή την κατεύθυνση. 

2. Γνωρίζετε ασφαλώς τη θέση του ΣΗΠΕ για τον Ν5005/22. Είναι ένας πρόχειρος, αχρείαστος και περιττός, 

αλλά και επιζήμιος νόμος για τον περιφερειακό τύπο. Είναι χαρακτηριστικό της προχειρότητας ότι ακόμη 



 

και  η  μία  και  μοναδική  διάταξη  που  θεωρητικά  είναι  επωφελής  για  τον  κλάδο,  κατέληξε  και  αυτή  να 

δημιουργεί σοβαρά προβλήματα στην πράξη. Αναφερόμαστε φυσικά στη διάταξη  της παρ.2 του άρθρου 

26 του Ν5005/22 με την οποία τροποποιήθηκε το άρθρο 4 του ν3548/07 και προστέθηκε σε αυτό παρ. 4 η 

οποία  αναφέρεται  αποκλειστικά  και  μόνο  στον  χρόνο  και  στον  τρόπο  εξόφλησης  των  σχετικών 

τιμολογίων  και  σε  καμιά  περίπτωση  δεν  αφορά  και  δεν  επηρεάζει  την  τιμή  της  δημοσίευσης  αυτή 

καθαυτή η οποία παγίως  εδώ και πολλά  χρόνια  καθορίζεται από  την  γνωστή ΚΥΑ 2/82452/0020/12‐11‐

2008 (ΦΕΚ 2441/Β’/2‐12‐2008). Δυστυχώς η εσφαλμένη ερμηνεία της διάταξης έχει δημιουργήσει πολλά 

προβλήματα τα οποία ο ΣΗΠΕ αντιμετωπίζει καθημερινά επί του πεδίου.  

Προκειμένου να βρεθεί μια μόνιμη λύση και να μην είμαστε υποχρεωμένοι να αντιδικούμε καθημερινά με 

φορείς  του  δημοσίου,  ο  ΣΗΠΕ  έχει  συντάξει  ένα  σχετικό  Υπόμνημα  για  το  ζήτημα  αυτό  και  το  έχει 

υποβάλλει στους αρμόδιους κυβερνητικούς φορείς. Στο Υπόμνημα περιλαμβάνεται και ένα άλλο σοβαρό 

σχετικό ζήτημα που ασφαλώς γνωρίζετε και αφορά την παράνομη πρακτική των «δημοπρασιών» για την 

αναζήτηση φθηνότερης τιμής για τις δημοσιεύσεις, στην οποία καταφεύγουν εσχάτως πολλοί φορείς του 

δημοσίου. 

Σας αποστέλλουμε και αυτό το Υπόμνημα για να το αξιοποιήσετε και αυτό κατά την κρίση σας. 

3. Φυσικά και υπάρχουν εφημερίδες «μαϊμού» που ακόμη και με τα ανεπαρκή κριτήρια του ν5005/22 

δε  θα  έπρεπε  να  είναι  σε  καμιά  λίστα  και  σε  κανένα  Μητρώο  οποιασδήποτε  μορφής.  Κυριότερη 

κατηγορία αυτή στην οποία αναφέρεστε, δηλαδή εφημερίδων που αναπαράγονται  ψηφιακά σε ελάχιστα 

αντίτυπα  ή  ακόμη  και  φωτοτυπούνται,  κατά  σαφή  και  ευθεία  παράβαση  της  διάταξης  του  άρθρου  4 

παρ.4ζ.  του  Ν5005/22!  Το  θέμα  αυτό  το  θέσαμε  σε  όλους  τους  τόνους  στον  αρμόδιο  για  τα  ΜΜΕ 

Υφυπουργό  κ.  Μπρατάκο  και  τον  Γενικό  Γραμματέα  Ενημέρωσης  και  Επικοινωνίας  κ.  Γαλαμάτη  στους 

οποίους  μάλιστα  καταθέσαμε  και  αντίτυπα  των  «εφημερίδων»  αυτών  που  όσον  αφορά  τις  ημερήσιες 

περιφερειακές  εφημερίδες,  υπολογίζονται  σε  περισσότερες  από  10!  Μέχρι  στιγμής  δεν  έχει  υπάρξει 

αντίδραση, οπότε ο ΣΗΠΕ εξετάζει όλες τις ενδεχόμενες δυνατές ενέργειες προκειμένου να υπερασπίσει 

τα συμφέροντα των μελών του, αλλά και τη νομιμότητα. Θα βοηθούσε σημαντικά την προσπάθεια αυτή 

και η δική σας δημόσια τοποθέτηση και παρέμβαση. Είμαστε ανοιχτοί επίσης σε οποιαδήποτε πρόταση 

κοινής δράσης στο ζήτημα αυτό. 

Φρονούμε  ότι  τα  όσα  αναλυτικά  είχαμε  την  ευκαιρία  να  σας  εκθέσουμε  μαζί  με  το  υλικό  που  σας 

αποστέλλουμε, παρέχουν μια πλήρη βάση για συμπόρευση και κοινή δράση και διεκδίκηση, ώστε να μην 

είναι προς το παρόν απαραίτητη μια κοινή τηλεδιάσκεψη.  

Αν οι εξελίξεις και οι συνθήκες το απαιτήσουν, μπορούμε να εξετάσουμε και αυτό το ενδεχόμενο. 

 

Με συναδελφικούς χαιρετισμούς  

Ο Πρόεδρος  Ο Γεν. Γραμματέας 

   

Γιώργος Μιχαλόπουλος  Γιάννης Κουτσολιόντος 

 


